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ACTA NÚM. 02 
 
 

Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030: 
 

Membres assistents: 
 
Jesús Adrián Escudero 
Sílvia Altafaja Vela 
Marta Bertrán Tarrés 
Albert Branchadell Gallo 
Enric Font Oller 
Enric Fossas Espadaler 
Fernando Garcia del Pino 
Gemma Garcia Alonso 
Benjamín Lázaro Miranda 
Virginia Luzón Fernández 
Cristina Palet Ballús  
Xavier Ramos Morrilla 
Jaume Tintoré Balasch  

 

 
A les 10’00 h del dia 27 d’abril de 2022, 
s’inicia la sessió sota la presidència de 
la vicerectora de Campus, Sostenibilitat 
i Agenda 2030, Dra. Carme Miralles i 
Guasch, amb la presència dels 
membres de la Comissió assenyalats al 
marge. 
 
 
 

 
 
 
 
 

S’han excusat d’assistir a la reunió, Fernando Garcia del Pino (en la seva representació 
assisteix Mercé Galbany Casals), Maite Martin Ibañez, Vicent Fonollosa Pla. 
 
No hi assisteixen, Ismael Blanco Fillola,  Mònica Espejo Segura, Jordi Hernández Sánchez, 
Patrícia Lázaro Pernias, Andreu Pompas Alcaraz, Enric Pujol Casademont, Joan Enric 
Rodriguez Gil, Marta Sanchez Vaquez, Ester Zapater Duque. 

 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Xavier Ariño Vila, Mireia Cendròs Carreras, Jordi Nadal 
Tersa, Rafael Requena Valiente, Jose Trigo Carballo, Ana Florensa, Gabriel Cardeñosa, 
Josep Boldú Bochaca, José Martinez. 
 
Actua com a secretària Montse Gispert Bosch, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de la vicerectora 
3. Informe de les àrees vinculades al vicerectorat 
4. Informe actuacions executades a càrrec Pla Inversions Universitàries 2021. 
5. Aprovació de la proposta actuacions a executar a càrrec Pla Inversions Universitàries 

PIU 2022. 
6. Assumptes de tràmit. 
7. Torn obert de paraules. 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
S’obre la sessió a les 10:00 hores amb el quòrum suficient, i de forma presencial per primera 
vegada. La Presidenta dona la benvinguda als assistents, recorda als membres la previsió 
de dates de les properes sessions a celebrar juliol i novembre de l’any 2022, i fa una breu 
introducció dels temes a tractar i de les persones que presentaran cada punt de l’ordre del 
dia. 
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1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
 
S’aprova per assentiment l’acta de la sessió de 15 de desembre de 2021. 
 
 
2. Informe de la vicerectora. 
 
La vicerectora planteja el seu informe en base a quatre punts:  
 

a) iniciació de tres de els línies de treball presentades en la darrera sessió,  així com 
dels grups de treball de debat sobre temes concrets, específics i vinculats a la vida 
universitària: bicicleta, aparcament, i cotxe elèctric 

b) creació de petits espais amb la voluntat de intensificar la vida comunitària 
universitària 

c) el desenvolupament urbanístic a partir de la  figura de la PDU, tot i que el Conveni 
amb l’Ajuntament de Cerdanyola encara no està signat. La importància d’aquest tema 
està vinculat al concepte de volumetria, ja que el creixement del Camps depèn del 
correcte desenvolupament del pla urbanístic. 

d) La demanda general i repetida d’increment d’espais d’aulari. De forma que per tal d’ 
identificar quan i on hi ha manca d’espais, s’ha endegat un estudi d’ocupabilitat per 
poder analitzar la racionalització a fer. 
 

A continuació s’obre un torn de debat sobre aquests temes: 
 
La degana de la facultat de ciències fa observació sobre l’estudi de disponibilitat de les aules, 
i també pregunta en relació a la PDU i la seva rellevància, responen la Presidenta d’una 
banda que la necessària recollida de dades les quals faciliten les decisions a prendre, i d’altra 
reflexionant sobre la idea d’equipament de país afegint que desconeix el motiu de la dificultat 
en la signatura per part de l’Ajuntament de Cerdanyola.  
 
El director del departament de biologia animal, vegetal, i ecologia manifesta que atesa la 
característica tan distintiva i específica de “natura” del Campus, caldria abordar i evidenciar 
les accions en el tema “bios” amb una gestió prioritària. La Presidenta coincideix i agraeix la 
intervenció així com es reafirma en la voluntat expressa de conservar i gestionar aquestes 
zones verdes. El gerent suggereix que es dediqui un temps de la Comissió a fer un repàs i 
posar en valor les accions realitzades en relació a aquesta qüestió. 
 
El degà de la facultat de traducció i interpretació s’interessa pel tema de la volumetria, i el 
tipus d’ocupació de les aules. Respon el director d’arquitectura i logística explicant que la 
edificabilitat global del Campus no està esgotada sinó que per motius de criteris de 
sostenibilitat a la UAB hi ha una concentració, la qual cosa implica que hi ha zones que no 
s’han tocat. El Pla especial de reforma interior urbanístic de la UAB permetrà desenvolupar 
d’una forma més flexible, però no construir més. 
 
Sense més preguntes en aquest punt , la presidenta informa de la vaga d’escombraries  a 
Cerdanyola, sobre la qual s’ha fet la corresponent comunicació al Campus. 
 
 
3. Informe de les àrees vinculades al vicerectorat 
 
La presidenta dona la paraula al tècnic de la Oficina de Sostenibilitat per a la presentació 
d’aquest punt de l’ordre del dia, que ho aborda des de tres perspectives: com està comprant 
la energia, quines són les accions fetes l’any 2021, i quin són els eixos en que es vol treballar. 
Quant a la compra d’energia l’any 2020 es van fer operacions de compra consorciada que 
han resultat un èxit. Pel que fa a la compra de gas, cal fer un nou acord, i el preu ha estat fix 
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per a l’any 2021, i variable per l’any 2022. Sobre la situació dels mercats energètics, el preu 
dels fonamentals estan molt disparats. Quant al consum energètic a la UAB l’any s’ha vist 
reduït amb un 20% respecte a l’any 2019. 
 
A nivell d’actuacions d’eficiència energètica fa un repàs a les inversions fetes 
(instal·lacions fotovoltaiques , reforma de sales de caldera, substitució de LED, unificació 
d’estacions transformadores, instal·lació de ventiladors i reordenació elèctrica).  A nivell 
de sensibilització es fa referència a les xerrades i publicacions fetes. Com a reptes 
energètics cal la reducció de la demanda energètica i també del consum així com 
executar un pla  per a les renovables i fer un exploració d’altres fons.  
 
La presidenta agraeix l’informe extens i detallat exposat i entén que hi ha dues línies: 
d’una banda la tècnica i pressupostària,  i una segona de com impliquem a la comunitat. 
La pretensió de l’informe era començar a caminar en aquesta segona línia, que caldrà 
treballar en les reunions dels grups. 
 
S’obre un torn de paraules en relació a aquest punt. 

En relació a la reducció del consum energètic la professora Cristina Palet comparteix 
una de les propostes derivades d’uns estudis de ’assignatura de dret ambiental, que 
tracta sobre engegada automàtica en espais comuns. 

El representant de la facultat de lletres considera que si no es fa per sostenibilitat caldria 
fer ho per economia, per la qual cosa caldria plantejar-se si podem caminar a llarg termini 
cap un pla d’autosuficiència energètica i també si la energia hauria de formar part dels 
centres de cost. El tècnic de la oficina de sostenibilitat respon que quan es parla 
d’autosuficiència energètica hi ha molts factors, però l’ important es la seguretat. Entén 
que sí es possible arribar a molt llarg termini,  amb una combinació de fonts. La 
presidenta afegeix que el repte no és tant de màxims sinó d’incrementar la 
autoproducció, i el vicerector d’economia comenta que es una interessant aportació que 
caldrà explorar.  

El degà de traducció i interpretació, presenta una reflexió en la línia de la 
descentralització, en el sentit de si caldria una persona interlocutora en el Centres.  

Específicament, en relació als grup electrògens, els tècnics de la DAIL apunten el seu 
elevat cost, diferenciant el cost de compra i el de manteniment, i, que cal apostar per la 
centralització per tal de poder marcar mesures genèriques. 

Sobre el tema de mobilitat, es presenta la Memòria d’activitats en mobilitat i accessibilitat 
del primer trimestre 2022: 

En primer lloc es fa referència a la participació en les Comissions, Taula de Mobilitat i 
reunions específiques. Quant a l’accés al campus en bicicleta, la Comissió BiciUAB s’ha 
millorat la connectivitat amb nous carrils. També s’ha donat accés a les dutxes del SAF, 
que era una demanda històrica.  Quant al debat sobre l’aparcament a la Comissió 
d’aparcament, hi ha suficient oferta, si be no justament davant de les portes d’accés als 
diferents espais. Pel que fa a la inseguretat i sancions, es tenen identificats el llocs i els 
efectes per la indisciplina o us inadequat en l’aparcament. 

La proposta de la Taula de Mobilitat ha estat de crear dos espais de parada per tal 
d’acollir les línies d’autobús procedents de nord i sud evitant desplaçaments 
innecessaris. Tècnicament s’ha avançat en concretar aspectes i presentar-ho a la 
Generalitat de Catalunya.  
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Com que la idea es fer del Campus un lloc d’accessibilitat, s’ha continuat treballant en 
l’adaptació d’itineraris i de voreres.  
 
En relació a la gestió dels carregadors de vehicle elèctric al Campus s’ha marcat 
l’objectiu d’ increment del nombre de carregadors, si bé s’obren interrogants que cal 
anar resolen. 
 
S’obre un torn de paraula i es fan precisions sobre la temàtica plantejada.: els carrils bici 
no suposen cost per la UAB; la qüestió de indisciplina es un tema de seguretat; les 
parades d’autobús han de comptar amb el visi i plau de la Generalitat. 
 
Tot seguit es dona la paraula al Cap de l’AISLA per a la presentació del tema de 
Restauracions. Breument s’exposa que es tracta d’una concessió publica de serveis de 
5 anys prorrogable, que comporta entre altres elements el pagament d’un cànon fix i la 
subrogació del personal. Les empreses concessionàries actuals són 5.  A continuació 
identifica els condicionants de negoci (crisis econòmica, increments de costos, baixada 
de la recaptació, ocupació dels espais per carmanyoles, desaparició del val menjador, i 
altres aspectes), així com les accions per part de la UAB per reconduir la situació. 
Tanmateix la situació a gener de 2020 és que les empreses qüestionen la seva 
presencia a la UAB , o es plantegen de fer canvis de model de negoci. 
 
A l’actualitat s’està apostant per un nou model de servei integrat dins l’espai SIS, i la 
apertura inicial de 11 a 18h, sense venda d’alcohol i tres etapes de servei. Les propostes 
de futur apunten a fer l’estudi de viabilitats i necessitats per a la renegociació dels 
contractes, i també elaboració d’un pla de contingència en cas de necessitat de 
tancament. 
 
En relació a aquesta qüestió els membres de la Comissió s’interessen per la possible 
competència deslleial amb l’ apertura dels foodtracks. però s’aclareix per part del ponent 
que el foodtrack s’inclou en el concurs públic dels contractes amb els serveis de 
restauració. També es fan comentaris sobre les prohibicions de venda d’alcohol en el 
recinte del Campus.  
 
En un altre sentit, el degà de traducció apunta que el terme normalitzat en català per 
foodtrack es furgoteca, Com a Comissió s’aposta per la utilització d’aquesta 
terminologia. 
 
 
4. Informe actuacions executades a càrrec Pla Inversions Universitàries 2021. 
 
El director de la DAIL inicia l’explicació d’aquest  punt informa que el pressupost executat 
l’any 2021 es de 3,304 milions d’euros, i passa a continuació a mostrar en imatge 
fotogràfica i comentar la sèrie d’actuacions fetes en millores en infraestructures e 
inversions fetes, que han estat recollides en l’informe traslladat als membres de la 
Comissió.  
 
Es recorda que el vis i plau d’ aquesta Comissiò compet en relació a les activitats 
executades mentre que la competència vinculada al tema pressupostari ho és de la 
Comissió d’Economia. 
 
En relació a aquest punt 4 i per assentiment  dels membres de la Comissió de 
Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030, s’aprova el següent acord: 
 
Primer. - Aprovar l’informe d’actuacions executades a càrrec del Pla d’Inversions 
UAB (PIU 2021).  
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Segon.- Encarregar a la Vicerectora de Campus, Territori i Sostenibilitat l’execució 
i el seguiment d’aquest acord.  
 
 
5. Aprovació de la proposta d’ actuacions a executar a càrrec del Pla Inversions 
Universitàries PIU 2022. 
 
La previsió pressupostàries del PIU 2022 és de 2 milions més que l’any 2021. El Director 
del DAIL relata i explica la previsió de les actuacions a executar a càrrec del mateix. El 
gerent dona també alguna explicació a petició de la vicerectora. 
 
Es recorda que el vis i plau d’ aquesta Comissiò compet en relació a les activitats a 
executar, mentre que la competència vinculada al tema pressupostari ho és de la 
Comissió d’Economia. 
 
En relació a aquest punt 5 i per assentiment  dels membres de la Comissió de 
Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030, s’aprova el següent acord: 
 
Primer. - Aprovar la proposta d’actuacions a executar a càrrec del Pla d’Inversions 
Universitàries (PIU 2022).  
 
Segon.- Elevar aquest acord a la Comissió d’Economia i Organització perquè 
exerceixi les seves competències.  
 
Tercer. - Encarregar a la Vicerectora de Campus, Territori i Sostenibilitat 
l’execució i el seguiment d’aquest acord. 
 
 
6. Assumptes de tràmit. 
 
Sense assumptes a tractar. 
 
 
7. Torn obert de paraules. 

 
No hi ha cap més comentari. 
 
 
A les 12:09 hores la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc la 
present acta. 
 
 
 
 
La secretària Vist i plau 
 La presidenta 
 
 
 
 
 
 
 


